

MINUTES OF PROCEEDINGS

Thursday, March 9, 1972

(6)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met (in camera) this day at 9.40 a.m. The Chairman, Mr. Wahn presided.

Members present: Messrs. Allmand, Badanai, Comtois, Cullen, Dupras, Forrestall, Langlois, Legault, Macquarrie, Marceau, Rowland, Stewart (*Marquette*), Wahn—(13).

Witnesses: From the Department of National Defence: Lieutenant General M. R. Dare, Vice-Chief of the Defence Staff; Brigadier General H. A. McLearn, Judge Advocate General.

The Committee continued consideration of the White Paper on Defence entitled "Defence in the 70s" dealing more particularly with the legal, administrative and operational problems of the use of Canadian Armed Forces for internal security.

The Chairman introduced Mr. McLearn who read an opening statement. Mr. Dare then also made a statement. Both were questioned.

At 12.00 a.m., the question terminating, the Committee adjourned until 9.30 a.m. Thursday, March 16, 1972.

Thursday, March 16, 1972.

(7)

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met this day at 4:20 p.m., the Chairman Mr. Wahn presiding.

Members present: Messrs. Badanai, Comtois, Dupras, Forrestall, Macquarrie, Wahn—(6).

Witnesses: From the Department of National Defence: Brigadier General G. G. Bell, Director General, Plans; Major L. Altwasser, D.S.O.V.P., Base Planning; Lieutenant Colonel J. Gardam, D.S.O.V.P., Base Planning; Lieutenant Colonel D. Loomis, Acting Director, D.S.O.V.P.; Major S. Broski, Staff Officer.

The Committee pursued consideration of the White Paper entitled "Defence in the 70s", dealing more specifically with the role of the Canadian Armed Forces with respect to national development.

The Chairman introduced Brigadier General Bell who proceeded to read an opening statement. He then answered questions assisted by his colleagues.

At 6:00 p.m. the questions terminating the Committee adjourned until 9:30 a.m. Tuesday, March 21, 1972.

Le greffier du Comité

Nino Travella

Clerk of the Committee

PROCÈS-VERBAL

Le jeudi 9 mars 1972

(6)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à huis clos à 9 h 40 du matin sous la présidence de M. Wahn.

Députés présents: MM. Allmand, Badanai, Comtois, Cullen, Dupras, Forrestall, Langlois, Legault, MacQuarrie, Marceau, Rowland, Stewart (*Marquette*), Wahn—(13).

Témoins: du ministère de la Défense nationale: Le lieutenant-général M. R. Dare, vice-chef de l'état-major de la défense; le brigadier général H. A. McLearn, juge avocat général.

Le Comité poursuit l'étude du Livre blanc sur la défense intitulé «La Défense dans les années 70» et examine plus particulièrement les problèmes juridiques, administratifs et opérationnels que pose le recours aux Forces armées canadiennes pour assurer la sécurité intérieure.

Le président présente M. McLearn qui lit une déclaration d'ouverture. M. Dare fait aussi une déclaration. On interroge les deux témoins.

A midi, après la période de questions, le Comité s'ajourne jusqu'à 9 h 30 du matin le jeudi 16 mars 1972.

Le jeudi 16 mars 1972

(7)

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale se réunit aujourd'hui à 4 h 20 de l'après-midi sous la présidence de M. Wahn.

Députés présents: MM. Badanai, Comtois, Dupras, Forrestall, Macquarrie, Wahn—(6).

Témoins: Du ministère de la Défense nationale: Le brigadier général G. G. Bell, Directeur général de la planification; le major L. Altwasser, D.S.O.V.P., planification des bases; le lieutenant-colonel J. Gardam, D.S.O.V.P., planification des bases; le lieutenant-colonel D. Loomis, directeur suppléant, D.S.O.V.P.; le major S. Broski, officier d'état-major.

Le Comité poursuit l'étude du Livre blanc intitulé «La défense dans les années 70», plus particulièrement le rôle des Forces armées canadiennes dans le cadre du développement national.

Le président présente le brigadier général Bell qui fait lecture d'un exposé. Assisté de ses collègues, il répond ensuite aux questions des membres du Comité.

A 6 heures du soir, à la fin de la période de question, le Comité suspend ses travaux jusqu'à 9 h 30 du matin le mardi 21 mars 1972.